
  

Příloha č. 1: Přepis rozhovoru se zakladatelem CSSA  

1.  Mohl bys, prosím, představit svou roli v NO CSSA? 

Ano, v CSSA jsem jak zakladatelem, tak předsedou správní rady, která má 3 členy, 

dále  je ve správní radě kolega Jaroslav Tomek a Petr částka. Dalšími členy ústavu jsou 

Jan Hruša, což je ředitel ústavu a je to tedy statutární orgán a Světlana Hanušová, která je 

revizorem. 

2.  Jak vnímáš marketing ve své NO, kolik úsilí do komunikace chceš z pohledu 

NO věnovat?  

U  neziskových organizací obecně vnímám marketing jako velmi důležitý. Nám se 

povedlo  CSSA  založit koncem roku 2018. Již v roce 2019 se nám podařilo dostat  se  na 

mezinárodní kongres Interski v bulharském Pamporovu, kde jsme naši práci prezentovali. 

Co se týká spolupráce s ostatními neziskovými organizacemi, tak spolupracujeme s 

organizací No Foot No Stress, která sdružuje osoby po amputaci v této republice a pomáhá 

jim vrátit se zpátky do života. Co se týká firemních subjektů, tak spolupracujeme s firmou 

OttoBock, která vyrábí a dodává nám hlavní produkt, kterým je naše organizace speciální 

a  to  je  speciální lyžařská protéza ProCarve, kterou nám bezplatně servisují  a některé 

dokonce zapůjčují. 

3.  Jaké marketingové nástroje využíváte? 

Tak hlavně barterový obchod, který  máme  s  firmou  OttoBock,  kterou  na  našich 

sociálních sítích uveřejňujeme a  také ve všech videích a za to nám poskytují bezplatný 

servis  lyžařské protézy. A do jisté míry by se dalo říci i s neziskovou organizací No Foot 

No Stress, která nám poskytuje klienty nebo kontakty na osoby po amputaci a my je taktéž 

uvádíme na sociálních sítích a na některých videích. 

4.  Jsi spokojený se současným stavem MK ve vaší NO? 

V  současné době se nacházíme v takovém pozastaveném období, speciálně kvůli 

situaci s pandemií Covid19, kdy se nám začátkem minulého roku podařilo sehnat nějaké 

finanční prostředky od nadace ČEZ. A speciálně na kurzovní  výuku, kterou jsme tímto 

příspěvkem chtěli ještě navýšit  a  zkvalitnit,  ale  bohužel celou sezónu  2020  a  2021  jsme 

museli  zrušit vzhledem k tomu, že byla oficiálně zavřená všechna  lyžařská střediska v 

České republice. 

5.  Bylo by vhodné ji posílit? 

V každém případě je na čem pracovat, bylo by také dobré, kdyby  marketing měl 

v naší organizaci někdo přímo za úkol, ale vzhledem k tomu, že jsme poměrně mladá 

nezisková organizace s omezenými prostředky, které jsou většinou dány našimi osobními 



   

příspěvky, prací a časem, tak v tuto chvíli zatím nic takového jako specialistu na marketing 

nemáme. 

6.  Považuješ se za specialistu na MK nebo za člověka, této problematice rozumí? 

Já bych  spíš řekl, že mám takové obecné základní znalosti.  Mám vystudovanou 

obchodní akademii. Do jisté míry se snažím sledovat nějaké trendy na sociálních sítích, ale 

rozhodně se za specialistu na marketingovou komunikaci jako takovou nepovažuji. 

7.  Byl bys ochoten se s někým poradit nebo diskutovat s odborníky? 

Ano, již předtím než jsme založili CSSA, tak jsem se díval po organizacích, které 

pomáhají právě v začátcích neziskovým organizacím a jak  nastavit  komunikaci 

s veřejností. A vůbec celý branding společnosti,  ale jak jsem říkal potom, co nastala 

pandemická situace, od toho trošku sešlo, takže bych byl moc rád. 

8.  Jaké kanály pro reklamu využívá vaše NO?  

V tuto chvíli je pro nás nejdůležitější reklamou osobní doporučení. Doporučení od 

ostatních organizací a speciálně jak jsem říkal  No  Foot  No  Stress,  firma  OttoBock  a  v 

neposlední řadě rehabilitační pracovníci z rehabilitačního ústavu Malvazinky, kde probíhá 

škola chůze osob čerstvě po  amputaci,  kteří když hledají základ, jež dostanou  v 

rehabilitačním ústavu a nějaké další aktivity, tak jsme často doporučováni. Několik lidí se 

nám také ozvalo, že nás viděli na sociálních sítích nebo v televizi, když s námi šel pořad Na 

skialpech přes hory České televize, která se stala jaksi ambasadorem naší organizace pro 

jednu sezónu, právě když jsme získali od nadace ČEZ jednorázový příspěvek 100 000 Kč. 

9.  Jsou nějaké kanály, které byste jako NO rádi využili do budoucna? 

Co  se týká kanálů, které bychom rádi využili, tak pravděpodobně internetová 

reklama,  reklama  na sociálních sítích, ale popravdě klientely jako takové máme v tuto 

chvíli dost. Bohužel,  ale  nejsme  schopni  realizovat  kurzovní výuku  a  naopak  bychom 

potřebovali získat silného partnera, který by zastřešil hlavně finančně naši činnost, protože 

si myslím, že máme ucelený produkt, který je od začátku do konce promyšlený a funkční. 

Jediné, co nám zbývá,  je  finanční injekce, která by zpřístupnila právě požitek z lyžování 

více lidem, kteří si to nemohou dovolit. 

10. Máte jako NO vyhrazený nějaký rozpočet pro reklamu? Pokud ne, tušíš, kolik 

do toho investujete peněz? 

Rozpočet vyhrazený určitě nemáme, protože jediným rozpočtem CSSA byly naše 2 

osobní vklady se spoluzakladatelem Jaroslavem Tomkem a další rozpočet nově tvoří právě 

ten jednorázový příspěvek od nadace ČEZ, který je ale jasně vázán na pořádání lyžařských 



  

kurzů, takže z této částky nebude moct být vyčleněno na reklamu také nic. Tady v tuhle tu 

chvíli nemáme a bude to tedy 0. 

11. Kde si představuješ, že by měla být reklama vidět? 

Vzhledem k zacílení, které máme m, si myslím, že by reklama měla být vidět na 

očích firmám nebo možná lidem, kteří by rádi byli patrony nějaké bohulibé činnosti nebo 

by rádi pomohli potřebným, třeba by nechtěli přispívat do nějakých velkých nadačních 

fondů, kde lidé nevědí, kam peníze směřují a  jak budou použity, ale mohl by takto pomoc 

konkrétnímu člověku, kterému by mohli zaplatit lyžařský kurz nebo by mu mohli přispět na 

protézu. Myslím si, že je to velmi transparentní činnost takže bychom měli být vidět hlavně 

před takovými lidmi a samozřejmě být v povědomí veřejnosti  se vždycky hodí, když 

vyjednáváme s nějakými firmami, takže se dá asi říci, že i široká veřejnost. 

12. Máš ještě něco, co bys k reklamě doplnil? 

V tuto chvíli mě nic napadá. 

13. Vydává CSSA jakýkoliv druh tiskovin, například výroční zprávy, časopisy, 

letáky, pozvánky na nějaké akce? 

Určitě  ne žádné oběžníky  nebo pravidelné publikace,  ale  pokud  máme nějaké 

novinky, tak máme stránku newsletteru na našich webových stránkách, které jsou poměrně 

nové, ale  s tím  jak  přišel COVID, tam moc příspěvků  nenajdeme.  Vydali  jsme  ale  2 

publikace malého nákladu. Jedna publikace se zaměřuje na metodiku výuky lyžování. Letos 

jsme pouze předávali lidem zprávy z těchto zájmových skupin, které jsme potkali například 

na kongresech nebo na různých setkáních protetiků a ortotiků. Dále jsme vydali v malém 

nákladu jeden malý booklet, kde se dozvíme, o čem v krátkosti celá CSSA je, kam směřuje, 

komu má za cíl pomáhat a to bych  řekl,  že je to v podstatě náš reprezentační materiál, 

který s sebou nosíme, když jdeme  komunikovat s někým novým  nebo když se jdeme 

představit. 

14. Vnímáš to jako dobrou formu propagace? 

V této podobě ano, protože vždycky, když si člověk může na něco sáhnout, může si 

něco prohlédnout,  jako  třeba fotografie,  může pocítit nějakou emoci,  která  je  pouhými 

slovy nepřenositelná,  ale  asi  si  nedokážu představit, že bychom vydávali měsíčník, který 

bychom zasílali klientům nebo potenciálním sponzorům. 

15. Spolupracujete s nějakou veřejně známou osobností? 

Do jisté míry spolupracujeme nebo komunikujeme s Antonínem Duchoslavem, který 

mimo jiné, že je veřejně známá osobnost, tak také spolupracuje s firmou Rossignol. Právě 



   

před tím, než Covid vlastně změnil celou situaci, jsme s ním měli domluvenou spolupráci, 

ohledně testování a zapůjčení nových lyží značky Rossignol. 

16. A vidíš v tom tedy potenciál do budoucna? I kdyby to měla být nějaká známá 

tvář sportovního odvětví? 

Ano. Myslím si, že je pro širokou veřejnost a i pro potenciální sponzory, jakákoliv 

společnost důvěryhodnější a akceptovatelnější, pokud je zaštítí nějaká veřejně známá tvář. 

17. Dostáváte se jako NO aktivně do médií, aniž byste za to platili? Děláte pro to 

něco aktivně? 

V minulém roce jsme měli před domluvenou spolupráci s NO Cesta za snem, která 

se v roce 2020 rozhodla natáčet první dokumentární reality show ze světa osob s tělesným 

omezením, která se jmenovala Lvice, kde bylo vytipováno 10 silných žen s nějakým 

tělesným omezením nebo zamezením vnímacích schopností. Byly postaveny před určité 

výzvy. My jsme měli domluveno, že náš tým bude dělat rehabilitační a dejme tomu poradní 

tým těmto Lvicím, ale bohužel kvůli Covidu se celá akce musela přesunout, takže jsme byli 

přítomni pouze na úvodním setkání a poté, co se přesunula celá akce na léto,  jsme  se 

nemohli zúčastnit. Bylo domluvené, že bude naše organizace vidět jak na sociálních sítích, 

tak tam na Seznam TV nebo nějaké podobné online platformě a byla i přislíbená viditelnost 

v masmédiích, výměnou právě za tu práci a čas. 

18. V předchozích otázkách jsi mluvil o nadaci ČEZ  a  aplikaci  EPP  Pomáhej 

pohybem.  Jak  se  o vás nadace ČEZ  dozvěděla,  jak  jste  se  do  toho  projektu 

dostali? 

Tak chtěla tomu shoda náhod, takže ten svět sportovců a dejme tomu osob, kteří se 

pohybují okolo toho sportu se specifickými potřebami, není zase tolik a jedna  bývalá 

studentka fungovala jako člověk, který vytipovává právě neziskové organizace do tohoto 

projektu od nadace ČEZ, věděla, že se věnuji lyžování osob po amputaci. Z nadace mě 

oslovili, zda bychom o něco takového neměli zájem a tak to vlastně začalo. 

19. Stálo by podle tebe za to, udělat do budoucna podcast? I byť bys chtěl být v 

existujícím podcastu nebo by sis chtěl udělat nějaký vlastní. 

Já se přiznám, že sám podcasty víceméně neposlouchám. Spíš jsem v této oblasti 

nováčkem, ale uvědomuji si, jak je to relativně moderní zdroj informací. Pokud by o něco 

takového byl zájem, tak si to dokážu představit. Spíš bych si dokázal představit podcast, ve 

kterém by byly nějaké rozhovory s našimi klienty, jejich životní příběhy, ale nejsem si jistý, 

zda by byl podcast, byť se mnou jako zakladatelem, pro někoho jedenou týdně zajímavý. 



  

Možná bych si dokázal představit jeden podcast o založení naší organizace, ale určitě bych 

byl pro to, aby ten obsah toho podcastu byl věcný. 

20. Využíváte příběhy vašich klientů – takzvaný storytelling k prezentaci CSSA? 

Určitě. Jak  jsem říkal, že jsme vydali booklet, tak tam je hned několik příběhu 

lyžařů, kteří s námi začali lyžovat nebo se vrátili zpátky na lyže. Osobní zkušenost, byť 

předaná, si myslím, že  je  velmi silná  a  působí  silně, jak na širokou veřejnost,  tak  na 

potenciální sponzory. 

21. Máte WWW? 

Ano, naše webové stránky jsou skischoolofamputees.cz 

22. Jsi s nimi spokojen? Doplnil bys něco nebo bys něco změnil? 

Já bych hlavně rád změnil, že bych je rád plnil obsahem a kalendář bych rád plnil 

novými kurzy tak, aby se mohli lyžaři hlásit, abychom mohli zase začít sportovat. 

23. Co by mělo podle  tebe na WWW být  a  co  je  pro  tebe  z  pohledu  organizace 

nejdůležitější? 

Snažíme se web cílit hlavně na potenciální klienty tak, aby když někdo chce lyžovat, 

dostane na nás kontakt, ať už v rehabilitačním ústavu nebo se o nás dozví z masmédií nebo 

ze sociálních sítí  tak, aby jednoduše napsal do jakéhokoliv webového vyhledávače název 

naší organizace  a dozvěděl se základní informace, tedy  kdo jsme, základní příběh o 

zakladatelích a instruktorech lyžování a poté o tom, kdy se tedy potenciálně může účastnit 

nějakého kurzu a za jakých podmínek. 

24. Jsou WWW responzivní pro mobilní zařízení? 

Ano, to byl jeden ze základních požadavků. 

25. Aktualizujete pravidelně obsah vašich WWW? 

Jak jsem říkal, než začala pandemie, do té doby si myslím, že relativně ano, ale 

poté, co máme takzvaně hluchou sezónu přiznávám, že tam moc nových aktuální informací 

nenajdete. 

26. Na kterých sociálních sítích jste přítomni? 

V tuto chvíli na Facebooku a na Instagram. 

27. Kdo spravuje sociální sítě CSSA? 

V tuhle chvíli jeden z týmu instruktorů CSSA. 

28. Jak často přidáváte jako NO příběhy a příspěvky? 

Když je obsah, tak bych si troufnul říct, že týdně, ale v tuto chvíli to bude mnohem 

méně. 



   

29. Jak by sis představoval, aby CSSA vkládala příspěvky na sociální sítě? Spíše 

zábavnou formu nebo seriózně? 

Já si myslím, že asi ani jedno ani druhé, že někdy je čas na serióznější příspěvek a 

někdy je naopak třeba nebrat život stoprocentně vážně a povolit. 

30. Spolupracujete  s  jakoukoliv organizací zaměřující  se na podobnou cílovou 

skupinu? 

Jak jsem již řekl s NO No Foot No Stres, s Cestou za snem, a to je v tuto chvíli asi 

všechno. 

31. Máte provázané sociální sítě mezi sebou? 

Myšleno, že se označujeme v příspěvcích, ano. 

32. To  znamená, že  z  FB  se  dostanou  jak  na  IG,  tak  na  WWW  a  z nich  se 

přihlásím na IG, potažmo na FB. 

Ano. 

33. Máte na sociálních sítích odkaz na WWW? 

Ano. 

34. Myslíš si, že by se měla posílit aktivita na sociálních sítích? 

Záleží, na koho cílíme. Tedy pokud bychom cílili na to, že máme nedostatek klientů, 

tak určitě ano, ale my se spíše  v tuto chvíli potýkáme s opačným problémem, že našim 

klientům nemůžeme poskytnout naší základní službu, tedy v tuto chvíli si netroufnu 

odpovědět, ano ani ne. 

35. Kterou ze sociálních sítí vnímáš jako nejdůležitější? 

Když se podívám na organizace, se  kterými spolupracujeme, tak jsou určitě 

nejaktivnější na Facebooku,  ale uvědomuji si, že mladá generace se spíše  orientuje  na 

Instagramu. 

36. Používáte placené příspěvky? Vidíte v tom jako organizace budoucnost? 

Jak jsem říkal, kdyby byly prostředky a kapacita naší organizace,  tak bych v tom 

potenciál viděl, ale v tuto chvíli tomu tak není. 

37. Využíváte jako NO live streamy? 

Life streamy jsme udělali za celou dobu jednou, kdy se jednalo o úvodní přednášku 

založení CSSA, ale pokud si dobře pamatuji, tak nějaký veliký dosah neměl. 

 

 



  

38. V dnešní době je  spousta  youtuberů. Myslíš si, že by bylo vhodné  či nutné 

oslovit nějakého youtubera, který  by  pro vaši neziskovou organizaci dělal 

promo videa? 

Pokud  by  se  to  potkávalo s naším zájmem, tak se nebráním žádnému  z těchto 

moderních, populárních osobností nebo způsobu komunikace s lidmi. 

39. Sponzoruje CSSA někoho? Plánujete to do budoucna? 

Pokud by se nám podařilo sehnat finanční prostředky, tak jedním z našich plánů je 

dotovat práv samotné lyžařské kurzy lyžařům nebo klientům, kteří sami nejsou schopni na 

takovou službu dosáhnout. Uvědomujeme  si, že  je lyžování  jako takové samozřejmě 

finančně náročné a pokud se někdo dostane do tíživé situace, že přijdete o část nebo celou 

končetinu, tak to samozřejmě může být náročné i co se týká existenčních problémů. Rádi 

bychom vybraným klientům kurzy dotovali, a kdybychom se dostali do situace, že bychom 

je mohli dotovat všem, tak by to bylo samozřejmě skvělé. 

40. Dělal jsi někdy fundraising  tedy získávání sponzorských příspěvků? 

Aktivně jsem se neúčastnil.   

41. Připojili jste se někdy k peer to peer fundraising akcím? 

Teď budu muset změnit svoji původní odpověď, protože jsme se účastnili jedné 

fundraisingové akce, kde mě oslovil jeden bývalý kolega z Fakulty tělesné výchovy a 

sportu, který je poloprofesionálním hráčem volejbalu a vlastně se nás podařilo dostat do 

benefičního volejbalového turnaje, kde si vybral naši neziskovou organizaci jako předmět, 

na který by chtěl vybrat peníze, a podařilo se nám takto získat finanční příspěvek. 

42. Vytvořili jste někdy crowdfunding kampaň, například přes HitHit? 

Přemýšleli jsme o tom, ale nikdy jsme projekt nezrealizovali. 

43. Máte spolupráci s jinou firmou či organizací formu barterového obchodu? 

Myslím si, že se tak dá nazvat spolupráce s firmou, která nám dělala již zmiňovaný 

booklet, protože jsme uvedli její název a kontaktní údaje na závěrečné straně a oni pro nás 

touto výměnou vytiskli malý náklad těchto bookletů. Něco podobného máme s firmu 

OttoBock, která za to, že je uvádíme jako partnera a promujeme je na sociálních sítích, 

nám vrací servis z protetických pomůcek. 

44. Bylo by vhodné více spolupracovat s partnery/sponzory formou barterového 

obchodu a zapracovat na tom, aby CSSA dostávala více sponzorských 

příspěvků? 

Ano. 

   



   

Příloha č. 2: Přepis rozhovoru s klienty CSSA  

1.  Jak vnímáte reklamu NO CSSA? Máte pocit, že je dostatečná nebo je potřeba 

posílit?  

Klient CSSA I.: Já si myslím, že záleží na tom, o co vám jde. Pokud chcete získávat 

více uchazečů, tak si myslím, že by to potřebovalo posílit. My si to řekneme mezi sebou, 

když jsme na nějaké akci s amputářema nebo v Malvazinkách na rehabilitacích, ale třeba 

někteří lidé vůbec na akce nejezdí. Nemají možnost se vůbec  s těmi lidmi, co už byli na 

nějakých kurzech potkat a popovídat si o tom, tak si myslím, že kdybyste chtěli nějaké lidi, 

co se nezúčastní těchto akcí ohledně amputovaných, tak by to posílit určitě chtělo.  

Klient  CSSA  II.:  Já bych to řešil tak, že bych šel přímo do nemocnic a dal  tam 

nějaké propagační materiály. Tam kde ty lidé  přichází do dobrého kontaktu 

s amputovanými.   

Klient CSSA I.: No anebo též na protetická střediska.  

2.  Jakou formu reklamy byste doporučili, aby se CSSA zviditelnila hlavně pro 

potenciální klienty nebo sponzory. Odlišili byste tedy formu komunikace  se 

sponzory a potenciální klienty? 

Klient CSSA I.: S potenciálními klienty bych to určitě řešila letáčky a také je dát 

právě protetikům, aby  informovali, že tady taková možnost je. A ohledně sponzorů, bych 

letáky neřešila, ale zviditelnila bych se v rámci nějaké značky oblečení známější firmy, 

která je celorepublikově známá.  

3.  Takže spíše letáky do těch protetických center a nemocnic. Máte nějaký další 

návrh?  

Klient  CSSA  III.:  Co se mi líbí, jsou příběhy lidí, které by zaujaly jednak 

potenciální klienty, tak i sponzory. To jak jsme sepisovaly CSSA příběhy my. Proč jsme 

amputovaný, jak jsme se k ní dostaly a co nám to přináší. Myslím, že to by oslovilo, jak 

první, tak i druhou skupinu. 

4.  Přijde vám na první pohled jasné, čeho se logo CSSA se týká?  

Klient  CSSA  III.:  Je mi jasné, že je to lyžování, ale na první pohled  bych  si 

nevšimla, že je amputovaný. 

5.  Víte, jaké druhy reklamy CSSA využívá?  

Klient CSSA I.: Facebook, Instagram a letáčky.   

6.  Myslíte si, že by měla CSSA vydávat reklamní letáky či se prezentovat 

v časopisech? 

Klient CSSA III.: Určitě. 



  

Klient CSSA II.: Asi budou letáky lepší, protože nevím, jestli existuje něco přímo 

pro amputované, nějaký časopis. Ty letáky jsou výhodnější.  

7.  A nějaká reklama vyloženě o CSSA, která by se vkládala do konkrétního 

časopisu?  

Klient CSSA I.: To asi ne.  

Klient CSSA III.: Já mám zkušenost, kde fungovaly rozhovory, jako forma reklamy. 

Takže bych to nedělala úplně jako reklamu, kterou každý přehlédne, ale  jako něco, co si 

člověk může přečíst a nějakým způsobem ho to zaujme.  

8.  Jak jste se o CSSA dozvěděli? 

Klient  CSSA  III.:  Od  Hanky Kohoutové ze školy chůze z rehabilitační kliniky 

Malvazinky. 

Klient CSSA II.: Já jsem se to nedozvěděl přímo od Hanky, ale od pana doktora 

Hruši, který pořádá tyto kurzy. 

9.  Myslíte si, že by bylo vhodné, aby měla CSSA veřejně známou osobnost, která 

by propagovala a propojovala CSSA se svými aktivitami? 

Klient CSSA II.: Určitě bych řekl, že ano, protože když běží například reklama na 

banku, kde je tváří známý herec, tak si toho herce všichni spojí s tou bankou ihned. To si 

myslím, že by prospělo. 

10. Máte povědomí o tom, zda  CSSA vydala nebo vydává jakýkoliv druh 

tiskoviny?  

Klient CSSA I.: Ne. 

Klient CSSA III.: Ano. Brožuru, ale neviděla jsem ji vydanou.  

Klient CSSA I.: Já nevím. 

11. A přijde vám tato  forma jako vhodná a doporučili  byste  ji  pro  komunikaci 

s veřejností? 

Klient CSSA III.: Přirovnala bych to k letákům, že to vyjde nastejno.  

Klient CSSA I.: Já jsem ji asi ani neviděla, takže nevím. 

12. Vidíte potenciál v podcastech CSSA? Byli byste ti, kteří by poslouchali 

podcasty s hostem CSSA nebo vidíte potenciál ve vlastním podcastu CSSA?  

Klient  CSSA  II.:  Pro zviditelnění je lepší být host v nějakém podcastu  než mít 

vlastní. Já moc podstaty neposlouchám. Spíše ty osobnosti, které jsou už známé. 

13.  Máte ponětí o tom, zda se CSSA zapojila do nějakého projektu? 

Klient CSSA III.: Tohle je projekt sám o sobě bych řekla.  



   

14. Je to nezisková organizace, která by se měla zapojit do daného projektu.  Máte 

tedy nějaké povědomí o tom, že by se to stalo?  

Klient CSSA III.: To nemám.  

15. Říká vám něco, že CSSA natáčela projekt pro pořad Na skialpech přes hory s 

nadací ČEZ? 

Klient CSSA III.: Ano. Toho jsem se zúčastnila. 

16. Má CSSA WWW?  

Všichni: Ano. 

17. Zavítali jste tam už?  

Všichni: Ano.  

18. Přijdou vám WWW přehledně zpracované? 

Všichni: Ano.  

19. Je tam pro vás vše potřebné, co byste se chtěli dozvědět nebo vám tam něco 

chybí?  

Klient  CSSA  I.:  Já si myslím, že jsou tam informace dobré, ale nefunguje vám 

galerie. Že se tam člověk nemůže podívat přímo na fotky z kurzů. Je to nějakým způsobem 

omezené na určitou skupinu. 

Klient CSSA III.: Mně to také nejde. A nejde prokliknout ani na kontakt. 

20. Můžete se na WWW bezpečně přihlásit na kurzy, které CSSA nabízí? 

Všichni: Ano.  

21. A jsou WWW aktuální? 

Klient  CSSA  III.:  Naposledy  je  tu  kurz  v dubnu na Husově boudě v Peci  pod 

Sněžkou.  

Klient  CSSA  I.:  Ano a máte tady, že kvůli Covidu  nebude kurz v Itálii, takže 

aktuální jsou.  

22. Za jakým účelem je navštěvujete? 

Klient CSSA III.: Já kvůli termínům kurzů.  

Klient  CSSA  II.:  Já osobně moc na webové stránky CSSA nechodím. Řeším 

všechno hlavně s panem doktorem Hrušou přes mobilní telefon, takže ty stránky prakticky 

nevyužívám.  

23. Pokud využíváte, navštěvujete je často?  

Všichni: Ne. 

24. Jsou WWW přizpůsobené pro mobilní zařízení? 

Klient CSSA I.: To nevím. 



  

Klient CSSA II.: To jsem nikdy nezkoušel.  

Klient CSSA III.: Já bych chtěla dodat k webovým stránkám, že vždy, když CSSA 

zadám do vyhledávače tedy tu zkratku CSSA, tak mě první odkaz odkáže na Českou 

spořitelnou. A v angličtině na Českou  správu sociálního zabezpečení a CSSA mi to pod 

touto zkratkou nenajde. 

25. Byli byste rádi, kdyby měla NO tzv. chatbot, to znamená podporu komunikace 

na WWW místo klasické osobní komunikace? 

Klient CSSA III.: Mně přijde zbytečný.  

Klient CSSA II.: Také souhlasím. Osobně si myslím, že osobní kontakt je lepší.  

26. Víte jaké má CSSA sociální sítě? 

Klient CSSA I.: Facebook a Instagram. Nevím, zda máte něco dalšího. 

27. Jak byste si představovali, aby dávala CSSA příspěvky na sociální sítě? Spíše 

seriózně nebo zábavnou formou? 

Klient CSSA I.: Kombinovat to. 

Klient CSSA III.: Souhlasím. Pro sponzory jsou lepší ty serióznější, ale člověk po 

amputaci si myslím, že rád uvidí, že to je i o srandě, že to není jen dřina, ale že si člověk 

užije i srandu.  

28. Máte pocit, že by na sociálních sítích měly být zveřejněny příběhy klientů?  

Klient CSSA I.: Ano, přitáhnete to další lidi a i sponzory.  

Klient CSSA II.: Já souhlasím.  

29. Dnešní doba je plná youtuberů. Vidíte potenciál ve spolupráci s youtuberem, 

který by dělal pro CSSA promo videa? 

Klient CSSA III.: Já osobně ne.  

Klient  CSSA  II.:  Já mám o této scéně nějaké povědomí a přijde mi to,  jako 

nepotřebné.  

30. Na jaké sociální síti by se podle vás měla CSSA více propagovat? 

Klient CSSA I.: Mně přijde, že Instagram je aktuálnější, že Facebook není takový, 

jaký býval, ale jsem si vědoma, že ne každý má Instagram. 

Klient CSSA II.: Na Facebooku jsou ale starší lidi než na Instagramu, což je pro 

CSSA výhodnější. 

31. Existují nějaké jiné neziskové organizace, které se zabývají podobnou 

problematikou? Bylo by vhodné s nimi spolupracovat nebo zveřejňovat jejich 

obsah na svých stránkách a naopak? 



   

Klient  CSSA  III.:  Ano.  Já znám organizace, které zprostředkovávají lyžování na 

monoski. Není to, že by se soustředili na lyžování na dvou dolních končetinách, ale stále je 

to pro handicapované, což se také počítá. Myslím si, že v tomto odvětví by neměla být 

rivalita, takže nějaké sdílení by určitě nebylo na škodu. Může se o tom dozvědět skupina 

zase jiných postižených nebo handicapovaných.  

Klient CSSA I.: Já si myslím, že ano – ta vzájemná spolupráce je velmi důležitá.  

32. Uvítali byste od CSSA live streamy? Například z nějakých akcí nebo nějaké 

besedy? 

Klient CSSA I.: Já nevím, protože já sama na ně nekoukám. U žádných organizací 

nebo skupin.  

Klient CSSA III.: Když to jde přehrát zpětně, tak je to dobré, takže nějaký záznam 

z kurzu nebo když se nastavují protézy. Anebo z přednášky, to může být dobré.  

33. Myslíte si, že by propagaci  CSSA pomohla placená reklama na sociálních 

sítích?  

Klient CSSA III.: Ano. 

Klient CSSA I.: Asi ano. 

Klient  CSSAI  I.:  Nějakým způsobem asi ano, ale záleží, jakým způsobem by se 

cílila. Já nevím, jak fungují reklamy na Facebooku, ale pokud vím, tak to funguje podle té 

oblasti, kde ti lidé jsou.  

34. Takže si myslíš, že reklama na IG není vhodná pro potenciální sponzory? 

Klient  CSSA  II.:  Co vím, tak sponzoři spíše slyší na příběhy, než na nějakou 

reklamu. Když se přidá nějaký pěkný příběh, který ukazuje, že jsme se dokázali vrátit 

zpátky k lyžování, tak na to budou slyšet asi více, než na klasickou reklamu. 

35. Jak by podle vás měla CSSA jednat s potenciálními sponzory? 

Klient CSSA I.: Já bych to řešila právě přes ty příběhy klientů. 

36. Pokud by CSSA zveřejnila příběh, kde by ten příběh měl být umístěn, aby si jí 

potenciální sponzor všiml?  

Klient  CSSA  I.:  Na sociálních sítích. Do novin  asi ne. Neznám moc lidí, co si 

kupuje noviny.  

37. Kdyby se CSSA zapojila do peer to peer fundraisingových akcí, zapojili byste 

se do nich? Např. sportovně charitativní běh pro určitou nemoc a tak dále? 

Všichni: Ano. 

38. A myslíte si, že by to bylo dobré pro zviditelnění CSSA? 

Všichni: Určitě ano.  



  

Příloha č. 3: Přepis rozhovoru s marketingovým specialistou 

1.  Seznámil jste se již s WWW neziskové organizace CSSA?  

  Dobrý den. Ano, prošel jsem si webové stránky také i IG a FB profil.  

2.  Myslíte si, že by CSSA pomohla ke zviditelnění placená reklama na sociálních 

sítích?  

  Myslím si, že u reklamy obecně je velmi důležité, co je obsahem té reklamy, takže 

asi nemohu odpovědět takhle jednoduše jenom ano. Obecně se dá ale říci, že samozřejmě 

placená reklama na sociálních sítích má lepší dosah. Další výhodou sociálních sítí nebo 

reklamy na sociální síti je to, že se dá velmi dobře optimalizovat,  tzn.,  že si můžete 

rozpočítat vaše finanční prostředky a opravdu si zkusit, co vlastně daná reklama přinese a 

není nic jednoduššího, než si vyzkoušet, co funguje na klienty nebo případně na zákazníky a 

co funguje méně. 

3.  Zaměřil byste se spíše na reklamu na sociálních sítích, nebo byste nevyužíval 

placenou reklamu vůbec?  

  Já si myslím, že je to docela spojené s tím, co už jsem odpovídal u předchozí otázky, 

kdy je opravdu velmi důležité jednak vyzkoušet všechny možné kanály byť opravdu s 

opatrností počátečních investic a nepouštět se možná do žádných velkých akcí hned na 

začátku s přihlédnutím k finanční situaci daného subjektu. Zároveň si myslím, že opravdu i 

placená reklama na sociálních sítích, má velký potenciál a může zaujmout spoustu lidí 

nebo cílových skupin pro daný subjekt.  

4.  Jakou formu reklamy byste doporučil, aby se CSSA zviditelnila hlavně pro 

potenciální klienty, sponzory a dárce? Odlišil byste tedy formu komunikace se 

sponzory a potenciální klienty?  

  Určitě si myslím, že pro člověka, který připravuje obsah právě na sociálních sítích, 

případně na webových stránkách je velmi důležité, aby věděl, pro koho ten obsah 

připravuje, takže si myslím, že příspěvky mohou být sice pro obě 2 skupiny, ale mělo by z 

nich být opravdu patrné, kterou skupinu  se snaží zasáhnout a ten,  co zamýšlí ten, kdo 

připravuje příspěvky, aby získal pro dané klienty nebo pro člověka, který má k organizaci 

blízko, tak je mnohem jednodušší tu organizaci poznat podle toho daného příspěvku, než 

pro potenciálního sponzora, který o organizaci vůbec neví a třeba ani neví, že ta 

organizace nějaké sponzory či donátory hledá. Takto je důležité komunikovat i  skrze 

příspěvky na sociálních sítích, popřípadě placené příspěvky a jiné způsoby reklamy.  



   

5.  Kdybyste chtěl sponzorovat jakoukoliv  neziskovou  organizaci,  co  by  pro  to 

CSSA měla udělat, aby vás zaujala? 

  Myslím si, že kdybych se vžil do role sponzora, tak bych první, abych vůbec začal 

uvažovat o nějakém sponzoringu,  musel o té organizaci vědět, takže se dostat do mého 

podvědomí. Myslím si, že cílem marketingového mixu dané organizace  je, aby se dostala 

do nejširší veřejnosti a aby se minimálně snažila o největší zásah těch cílových skupin, ať 

už jsou to klienti nebo právě sponzoři. Takže ve chvíli, kdybych se o organizaci dozvěděl, 

ať už by to bylo právě třeba ze sociálních sítí nebo případně jinou formou, například srze 

WOM přes známé nebo kolegy v práci nebo také další varianty, tak si myslím, že potom 

bych  také chtěl věřit té organizace, že to co dělá, tak je tak správné a mít nějaký, jak se 

říká, meč. Pak věřím, že by mě to mohlo zaujmout. 

6.  Pomohlo by k získávání finančních prostředků neziskové organizaci založení 

eshopu s merchendaisingem?  

  Zde bych byl asi velmi opatrný, co se týče zakládání eshopu. Byť poslední dobou 

vidíme na internetu spoustu nových eshopů, na druhou stranu založení eshopu není žádná 

levná věc, byť samozřejmě za posledních 10 let se náklady na  jeho  vytvoření až 

několikanásobně snížili, tak si myslím, že pro neziskovou organizaci typu Czech Ski School 

of amputees není příprava eshopu tím nejlepším možným,  co by mohlo získat finanční 

prostředky, ale naopak věřím, že jsou určité alternativy k tomu, jak poskytnout zájemcům 

merchendaisingové produkty. Například k tomu vybízí crowdfundingové portály v případě 

nějaké limitované edice nebo částečně nějaký stánkový prodej, pokud to bude samozřejmě 

možné z pohledu pandemické situace. 

7.  Myslíte si, že by ke zviditelnění CSSA mohly pomoci reklamní předměty?  

  Zde asi velmi záleží na tom, co je vlastně obsahem. Co předměty  jsou,  jak  by 

vypadala reklama na těchto  předmětech. Já si myslím, že už jsou  obecně reklamní 

předměty trochu přežitek nebo spíš z offline světa, který tady byl ještě před příchodem toho 

online  v jedenadvacáté století. Na druhou stranu věřím, že i hezké reklamní předměty 

mohou zaujmout širší veřejnost nebo minimálně ty lidi, kteří se o to zajímají. Takže bych to 

určitě nezatracoval. Je to určitě i hezká součást toho, být v nějakém týmu organizace právě 

pro ty klienty, kteří se tady tím způsobem mohou podělit v jejich okruhu známých a přátel o 

možnost být tady v této komunitě.  

8.  Myslíte si, že by CSSA zaujala více statickou reklamu nebo video reklamou?  

  Já myslím, že co se týče právě reklamy a především té online reklamy, tak se 

bavíme opravdu o tom obsahu. Těžko srovnávat, která z toho je lepší, zda statická reklama 



  

nebo video reklama. Asi by se dalo očekávat, že video reklama více zaujme. Nicméně už v 

poslední době spousta lidí, kteří propagují své příspěvky nebo dělají reklamu na sociálních 

sítích a podobně se snaží zaujmout právě  uživatele sociálních sítí, ať už je to formou 

statické nebo video reklam, takže je opravdu důležité aspoň trošku vystoupit z řady a umět 

zaujmout a jestli už bude statická reklama nebo video reklama, je z mého pohledu na jednu 

stranu jedno a na druhou stranu je důležité, aby opravdu daný obsah či reklama byla na 

první pohled znatelná a hlavně zaujala uživatele sociální sítě.  

9.  Doporučil byste jako formu PR, aby CSSA vydávala pravidelně jakýkoliv 

druh tiskovin, popřípadě elektronickou verzi? 

  Nejsem si jistý, zda je pravidelně to ideální, aby byla organizace právě typu této 

neziskové organizace nějak limitována tím, že by  vydávala pravidelně třeba jednou za 

měsíc, jednou za 2 měsíce tiskové prohlášení,  jenom protože si to někdo naplánoval. Na 

druhou stranu si myslím, že určitě tiskové prohlášení, ať už je to pouze  elektronickou 

formou nebo opravdu i formou nějaké brožury, je důležité pro prezentaci takového 

subjektu, takže určitě ano. Spíš bych se ale staral více o kvalitu, než kvantitu nebo nějaké 

termíny, kdy přesně to má být. Možná si počkat právě na ten obsah, kde se bude jednat o 

opravdu kvalitní informace, které tam mohou být a mohou zaujmout právě případné 

čtenáře.  

10. Bylo by vhodné spolupracovat s veřejně známou osobou, která by propojovala 

své aktivity s aktivitami CSSA?  

  Asi jde o to najít takovou osobu, která by toto dokázala, byla by k tomu ochotná a 

myslím si, že v případě, že taková osoba existuje, která by toto pro CSSA udělala, věřím, že 

je to určitě ideální cesta. Navíc veřejně známé osoby jsou často silné právě i v mediálním 

či internetovém prostředí, ať už jsou to nějací influenceři nebo mají minimálně opravdu 

velký dosah na sociálních sítích, takže věřím, že by to určitě mohlo přinést spíše benefity 

pro CSSA.  

11. Co by mohlo zaujmout potenciální sponzory? 

  Když se bavíme o oblasti public relations tak si myslím, že pro sponzory může být 

dost zajímavé právě nějaké tiskové prohlášení, které by poté mohly ideálně přejmout právě 

větší mediální domy, kde si myslím, že už se to některým neziskovým organizacím daří. 

Možná to nemusí být oficiální tiskové prohlášení, ale často stačí jenom tweety na Twitteru 

nebo podobné prohlášení třeba na Facebooku, kde to přeberou právě mediální domy typu 

Seznam nebo třeba MediaPress a další, které jsou schopny vytvořit zajímavé články, které 

se pak dostanou do povědomí široké veřejnosti.  



   

12. Doporučil byste nějakou další formu PR pro neziskovou organizaci?  

  Já si myslím, že kdyby se  drželo těch tiskových, ale pravděpodobně spíše těch 

elektronických prohlášení, jak jsem zmínil Twitter, který  mino jiné v  dnešní době hraje 

poměrně velkou roli v mediálním prostoru a navíc by se také podařilo organizaci spojit se 

se známou osobou. Tak si myslím, že je to určitě dostatečné.  

13. Co by na WWW neziskové organizace CSSA nemělo chybět? 

  Myslím si, že pro tvorbu webových stránek by vždycky ten, kdo je vytváří nebo se o 

ně stará, by měl vědět, co je jejich hlavním cílem. Já předpokládám, že těch cílů je u CSSA 

několik a patří mezi ně informování účastníků o nadcházejících kurzech a zároveň 

získávání nových klientů nebo minimálně poskytování informací právě pro ty lidi, co ještě 

nejsou klienty, ale mohly být. A zároveň informovat veřejnost o  možnosti donátorství, 

případně sponzorování nebo jednorázového příspěvku  právě  pro  tuto  neziskovou 

organizaci. Takže si myslím, že tyto 4 cíle, které si organizace vytyčila, by měly být 

viditelné nejen na webových stránkách, ale i na sociálních sítích. Kdybych byl z kterékoliv 

této skupiny, ať už klient, potenciální klient, případně donátor či potenciální sponzor, tak 

bych  měl naprosto jasně vědět, jak se na ní orientovat a zda jsou tam nějaké fotografie 

navíc nebo nějaké články. Na druhou stranu by člověk, který je spravuje, měl tyto 4 hlavní 

cíle mít na paměti a měl by se ujistit o tom, že všichni tam najdou to, co hledají.  

14. Byl by pro neziskovou organizaci CSSA vhodný chatbot jako forma online 

komunikace? 

  Jak já si myslím, že chatboti jsou velice zajímavý nástroj, který můžeme vidět na 

spoustě webových stránek v posledním desetiletí. Nicméně si myslím, že pro organizaci 

takového typu asi není potřeba nějak integrovat složité řešení chatbotu. Na druhou stranu 

si myslím, že je docela hezké právě provedení nějaké jednoduché možnosti interakce, kde 

může chatbot vypadat opravdu jako okno chatu, ale jsou tam již předpřipravené otázky pro 

klienta typu například, kdy  bude další akce a klient jen klikne  na  jednu z připravených 

otázek a v chatovacím oknu se mu objeví odpověď. Tato funkcionalita je tedy jednodušší, 

než opravdu integrování do složitějšího chatbotu, který by měl za sebou mít mnohem 

složitější programování. To si myslím, že organizace typu CSSA nemůže nebo by asi ani 

nemohla připravit.  

15. Mohla by nezisková organizace využívat internetovou komunikaci ještě jiným 

způsobem? 

  Teoreticky těch způsobů je opravdu hodně. Na druhou stranu si myslím, že většina 

webových stránek obecně, má mnohem více  funkcí, než 4. Většinou, když se podíváme na 



  

eshopy, tak je to jen "přijď, vyber si a nakup". My jsme si definovali 4 hlavní cíle, co by 

webová stránka měla dělat nebo zajišťovat, takže si myslím, že to je naprosto dostačující a 

asi bych už více možností nepřidával. 

16. Jakou formou vkládat příspěvky na sociální sítě? Spíše seriózně nebo 

zábavnou formou?  

  Myslím, že ani marketéři napříč odvětvími o tom nemají jasno a neexistuje žádná 

správná odpověď, protože ta je většinou ukryta v té cílové skupině klientů nebo zákazníků, 

v případě sledujících. A záleží na skladbě příjemců dané zprávy, takže v případě, že znám 

své obecenstvo, tak jsem schopný jim opravdu připravit komunikaci na míru. Myslím si, že 

tam se právě může velice lišit to, jestli je to komunikace spíše ke klientům už současným, 

kde věřím, že komunikace může být trochu odlehčenější a zábavnější. Na druhou stranu, 

pokud se komunikací snažím přilákat potenciální sponzory především z velkého nebo 

komerčního prostředí, tak bych volil serióznější formu, ale myslím si, že je to všechno na 

odzkoušení nebo ohlasech lidí. 

17. A jak nebo čím tedy přilákat nové sledující na sociálních sítích?  

  Samozřejmě návod tak jednoduchý není. Na druhou stranu se můžeme určitě 

inspirovat v Česku nebo v zahraniční, konkrétně v neziskových organizacích, ale obecně si 

myslím, že je důležitý právě ten obsah. Aby byl kvalitní, aby zaujal, aby měl hlavu a patu a 

aby byl jednoduše rozpoznatelný. Aby  ti lidé s ním začali  opravdu  integrovat  často a 

pravidelně, a to si myslím, že je velmi důležité. S tou pravidelností se zase pojí to, že by 

účet na sociálních sítích neměl být mrtvý, ale  opravdu aktivní.  Neříkám, že je to o tom 

přidávat příspěvky 3x denně, ale na druhou stranu, pokud ten příspěvek je přidaný jednou 

měsíčně, tak to také tolik lidí nezaujme a spíše ten účet bude méně viditelný.  

18. Pomohlo by neziskové organizaci se spojit s youtuberem? 

  Tam  záleží o jakého youtubera by se jednalo a myslím si, že  je  to dost spojené s 

otázkou, co se týče PR a nějaké spolupráce s veřejně známou osobou. Veřejná osoba může 

být taktéž youtuberem a tam záleží, aby taková osobnost, která by byla  spojena  s  tou 

organizací, měla  emoce  nebo  pocity,  tak  aby  byly opravdu pravé a nefalšované a ten 

člověk by to dělal z vlastní vůle. Nemyslím si, že by to mělo být jenom na domluvě s 

nějakým youtuberem, co točí, jak hraje hry na počítači a přitom dá nějaký odkaz právě na 

neziskovou organizaci. V tomto si myslím, že je velmi důležité mít dlouhodobou spolupráci, 

aby  si  lidé mohli spojit známou osobnost právě s tou danou neziskovou organizací nebo 

obráceně. Zároveň je opravdu důležité, aby mezi organizací a známou osobou bylo takové 

pouto nebo vztah, že si budou navzájem věřit a budu vědět, proč to dělají. 



   

19. Vidíte potenciál ve storytelling, tedy v příbězích klientů neziskové organizace 

CSSA, například na sociálních sítích nebo WWW?  A  spíše formou video 

příběhů nebo textem fotografiemi?  

  Myslím, že storytelling je sám o sobě velmi zajímavá marketingová disciplína nebo 

publikační disciplína, která má opravdu obrovský potenciál. Vidíme to asi i na velmi 

úspěšném českém projektu Bez frází, který samozřejmě může sloužit jako inspirace i pro 

takovou neziskovou organizaci. Na druhou stranu je důležitá forma obsah, protože kvalitní 

obsah potřebuje i čas a zrovna tak by asi byla škoda, mít velmi zajímavý příběh a potom ho 

mít natočený na průměrný telefon se špatným zvukem. To si potom upřímně skoro nikdo 

nevyslechne. Podobně tak dlouhé příspěvky, které nejsou napsány člověkem, který opravdu 

rozumí psaní textu, možná nezaujmou nikoho tak moc, jako když to bude hezky napsaný 

příběh, což je zase spojené právě s tím storytellingem. Takže za mě opravdu ano, myslím si, 

že storytelling má velký potenciál. Na druhou stranu je potřeba to dělat pořádně, aby to 

klienty nebo potenciální klienty, případně sponzory zaujalo. 

20. Měl byste nějaké doporučení, jak se lépe zviditelnit na IG nebo na FB?  

  Já si myslím, že na to není jednoznačný recept, ale je to jednak o tom obsahu a také 

o té pravidelnosti a snažit se zaujmout lidi něčím zajímavým, vystoupit z řady. Věřím, že to 

může fungovat. 

21. Shledáváte podcast jako důležitý pro neziskovou organizaci tohoto typu? Spíše 

si vytvořit vlastní podcast, nebo být hostem v podcastu již známé osoby? 

  Podcasty jsou relativně nový trend v posledních dvou nebo tří let, pokud se 

nemýlím. Myslím si, že to je velmi zajímavá platforma, jak rozšířit povědomí právě různých 

organizací a dobročinných akcí a kde informovat potenciální klienty nebo sponzory. Na 

druhou stranu, co se týče založení vlastního podcastu, tak k tomu bych byl trošku skeptický. 

Co se týče právě i práce a kapacitních důvodů, tak si myslím, že tvorba pravidelného 

podcastu je velmi časově i technicky náročná. Proto si myslím, že minimálně pro začátek 

by asi bylo dobré,  kdyby se například zakladatel neziskové organizace mohl dostat do 

některých ze známějších podcastů čím by si udělal i dobrou reklamu a podpořil tím vlastně 

public relations dané neziskové organizace. Ani si nedovedu představit, že  by  nezisková 

organizace takového typu měla vlastně podcast. 

22. Měla by CSSA využívat live streamy, například z lyžařských kurzů?  

  Myslím si, že je to další forma  toho,  jak  zaujmout  právě na  sociálních sítích, jak 

udělat trošku  profil  atraktivnější, aby byl možná více sledovaný. Na druhou stranu je to 

právě o tom obsahu, aby byl zajímavý pro lidi, takže pokud bude těch livestreamů moc, 



  

bude to lidi spíše obtěžovat. Potom  může upustit od  sledování, takže je tam asi důležité 

najít nějaký balanc mezi frekvencí toho, jak často to děláte. Například, jak dlouho streamy 

dělat a pro koho by to mělo být určeno. Takže tam si myslím, že je důležité zvážit všechny 

tyto faktory.  

23. Měla by se nezisková organizace zapojovat do peer to peer fundraisingových 

akcí?  

  Právě u neziskových organizací je to velmi důležité. Co se týká fundraisingu, tak si 

myslím, že jsou velmi hezké akce, které se dají velmi dobře propojit s public relations, dá 

se na tom právě postavit spousta reklamy, která se může dostat k opravdu široké veřejnosti 

a zároveň tím finančně může výrazně podpořit danou organizaci, takže za mě ano. Myslím 

si, že spousta běhů a podobných akcí, jsou toho známým příkladem.  Organizace  se  tak 

snáze dostane do povědomí lidem, kteří o ní doposud neměli žádné tušení. Mohou tím 

přispět na dobrou věc, byť malou částkou, ale někdy to může být i zajímavá částka.  

24. Měla by se nezisková organizace zapojit do crowdfunding akcí?  

  Já si myslím, že je to spojené s tím, jak jste se mě už ptala na vytvoření eshopu. To 

jsem byl velmi skeptický právě k jeho tvorbě nebo prodejního portálu s platební bránou 

přímo na webových stránkách, protože řešit je to  opravdu složité. Na druhou stranu si 

právě myslím, že naopak crowdfunding může být zajímavou cestou nebo rozhodně 

jednodušší. Chodí tam relativně dost lidí, takže je pravděpodobně zaručené i to, že si NO 

dost lidí všimne. Myslím, že tato NO nebude mít příliš vysoké náklady nebo právě tu 

cílovou částku, kterou by se snažila dosáhnout.  Proto  věřím, že to může být ideální 

propojení jak financování, tak nějaké propagace neziskové organizace. 

25. Co by měla CSSA udělat pro to, aby oslovila sponzory? 

  Pokud se bavíme spíše o malých donátorech anebo  běžných donátorech, tak si 

myslím, že právě například ty crowdfundingové a fundraisingové  akce a projekty můžou 

být velmi zajímavý zdroj. Pokud bychom se bavili o nějaké dlouhodobější spolupráci a 

opravdu sponzoringu, tak si myslím, že  je  tam důležitá především komunikace na 

sociálních sítích,  dostat  se  do  jejich  podvědomí, ale možná i vlastní iniciativa té 

organizace se dostat například k větším komerčním hráčům nebo velkým firmám v Česku 

nebo  podobné společnosti, které by možná byly ochotny podpořit nějakou takovou akci. 

Není tedy  od věci se s nimi spojit na přímo a nabídnout nějakou formu spolupráce, 

případně požádat o sponzorský příspěvek.  

 

26. Máte případně nějaká další doporučení, jakým směrem se ubírat?  



   

  Myslím si, že jsme si definovali  marketingový mix a asi neexistuje jedna jediná 

cesta a určitě není jedna správná odpověď, že by se řeklo, že budeme dělat jenom sociální 

sítě a nic jiného. Tak to tak většinou nefunguje a úspěch je většinou spojený s tím, že se 

opravdu zkouší spousta variant. Musí se  to dělat opravdu poctivě a tak, aby to ty lidi 

zajímalo. Já v tomto upřednostňuji spíše kvalitu nad kvantitou, protože v dnešní době už 

jsme informačně naprosto přeplnění. Takže je důležité mít toto opravdu na paměti, že 

chceme zaujmout a být vidět zvláště v té komunikaci. 

 

 

 


